

Callois, J.M. ; Aubert, F.

Towards indicators of social capital for regional development issues: the case of French rural areas
Regional Studies. 2007, 41 (6) : 809-821

This paper aims at giving empirical content to the notion of social capital for regional development issues. It first provides a typology of both positive and negative influences of sociological factors on economic performance, and a set of available social capital indicators. Second, using the results of four case studies, the relevance of these indicators is assessed. Third, it presents an econometric study on the role of social capital on economic development. The results show that both local cohesion ('bonding') and external social links ('bridging') are important in order to define social capital and explain performance.

Le but de cet article est de construire une méthode de mesure empirique de la notion de capital social pour les questions de développement régional. Nous commençons par proposer une typologie des mécanismes positifs et négatifs par lesquels les facteurs sociologiques influent sur la performance économique, ainsi qu'une liste d'indicateurs reliés à ces mécanismes. Puis, à l'aide des résultats de quatre études de cas, nous évaluons la pertinence de ces indicateurs. Enfin, nous présentons une application économétrique. Les résultats montrent que la cohésion locale ('bonding') et les liens sociaux extérieurs ('bridging') sont tous deux importants pour définir le capital social et expliquer la performance économique.